
 

 

 

 

5. september 2023 

Budget 2024 

Høringssvar fra MED udvalget og Fællesrådet i Område Midt på vegne af forældrebestyrelserne 

i Snertinge Børnehus, Børnehuset Østgården, Børnehuset Buldervang, Vuggestuen Labyrinten, 

Lupinvejens Børnehave og Dagplejen.  

Høringssvar fra MED udvalget – udarbejdet den 30. august 2023:  

MED udvalget ser med stor glæde på Kalundborg Kommunes gunstige økonomiske udvikling og 

at der er plads til at udnytte service- og anlægsrammen fuldt ud. Samtidig vil MED udvalget 

gerne udtrykke tilfredshed med den fortsatte prioritering af midler til Børnekulturel indsats i 

kulturregion Midt- og Vestsjælland. De kulturelle aktiviteter giver stor værdi i dagtilbuddene. 

MED udvalget støtter direktionens forslag om buffer til driftsområder, der skal i nyt udbud, da 

rengøringen på dagtilbudsområdet har været meget mangelfuld, hvilket har givet forringet 

lærings- og arbejdsmiljø for børn og pædagogisk personale samt ekstra arbejde til pædagogisk 

ledelse og personale.  

MED udvalget ønsker at gøre opmærksom på den meget mangelfulde vedligeholdelse, der 

opleves på dagtilbudsområdet i Område Midt ift. både indendørs og udendørs læringsmiljøer. 

Der ses blandt andet huller i gulvbelægningen, der gør det svært at holde rent, store huller i 

jorden på legepladser og nedslidte legeredskaber på legepladserne. Samtidig opleves det 

svært at få den nødvendige understøttelse fra pedeller. MED udvalget har noteret sig notat om 

vedligeholdelsesefterslæbet på velfærdsbygninger og henviser i den forbindelse til den 

nationale undersøgelse af kvalitet i dagtilbud for børn i alderen 0-2 år, der netop viser, at 

læringsmiljøerne i dagtilbud trænger kraftigt til et kvalitetsløft.  

MED udvalget hæfter sig ved demografinotatet for dagtilbudsområdet, der viser store udsving 

mellem skoledistrikterne ift. børneantal de kommende år. MED udvalget mener, at dette giver 

anledning til en nærmere analyse af muligheder i de forskellige distrikter og mere nytænkning 

ift. muligheder for at opfylde pasningsgarantien.  

MED udvalget ser med stor bekymring, men også genkendelse, på demografinotat fra Børn og 

Familie, der viser, at der ses flere og mere komplekse problemstillinger hos Børn og deres 

familier. Denne tendens ses også i dagtilbuddene. Sammenholdt med den nationale 

undersøgelse af kvalitet i dagtilbud for børn i alderen 0-2 år, der viser, at det kun er 1 ud af 10 

vuggestuer i undersøgelsen, der reelt gør en positiv forskel for børn i udsatte positioner, 

mener MED udvalget, at der er behov for en nærmere analyse af mulige løsninger.  

Medlemmer i MED udvalget oplever samtidig, at det kan være svært at få den nødvendige 

understøttelse fra relevante samarbejdspartnere, herunder rådgivere og medarbejdere fra PPR, 

hvilket er essentielt i arbejdet med børn i udsatte positioner, og derfor vækker 

administrationsprogrammet bekymring ift. om der også tiltænkes reduktion i disse funktioner, 

da dette kan have en negativ virkning ift. at skabe læringsmiljøer, der gør en positiv forskel for 

alle børn.   



 

 

Råderumskatalog 

Punkt 9. Fokus på udbud og indkøb  
 

MED udvalget ser positivt på en 50/50 ordning 

ift. opnåede besparelse, men har en oplevelse 

af at dagtilbudsområdet i forvejen handler 

meget gennem indkøbsaftaler og online. 

Samtidig er det vigtigt, at besparelsen ikke 

trækkes, før den er opnået. Samtidig er det 

vigtigt, at kommunale indkøb også sker lokalt, 

særligt i de mindre lokalområder, da det er 

med til at bevare de små lokale butikker.  
 

Punkt 12. Mindre energiforbrug 
 

Vuggestuer var sidste vinter undtaget fra 

reglen om 19 grader. Det var børnehaver ikke. 

Dette gav forringet lærings- og arbejdsmiljø 

for børn og pædagogisk personale. Der er 

meget aktivitet, der foregår på gulvet, når 

man er mellem 3-5 år og dermed er der også 

en forventning om, at personalet befinder sig 

på gulvet en del af tiden. 19 grader opleves 

ikke som en optimal temperatur ift. at skabe 

et godt læringsmiljø for helt små børn.  
 

Punkt 13. Ændret organisering 
 

Dette kan give afledte opgaver og en 

serviceforringelse til de enheder, der ellers 

har haft fast personale. Det kan dog også 

betyde en mere ligelig fordeling af betjening. 

MED udvalget oplever, at det kan være svært 

at få tilstrækkelig hjælp fra teknisk personale 

med nuværende ordning  

 

Punkt 19. Forenklet HR administration 
 

MED udvalget ser med bekymring på forslag 

om at fordele pulje til langtidssygefravær til 

partnerskabsholderne, da dette kan betyde 

en øget sårbarhed i perioder med højere 

langtidssygefravær. Dette kan betyde en 

skævvridning i serviceydelser til borgere. 

 

Punkt 60. Afbureaukratisering på de store 

velfærdsområder 

MED udvalget ser det som vigtigt med en 

vedvarende nysgerrighed på brug af RPA 

robotter ift. at frigive mere tid til faglige 

opgaver.  

 

 

 

 

 

 



 

 

 

Høringssvar fra Fællesrådet i Område Midt – udarbejdet den 31. august 2023:  

Forældrebestyrelser repræsenteret i Fællesrådet i Område Midt har besluttet, at Fællesrådet 

udarbejder høringssvar på deres vegne. Svebølle Børnehus er ikke repræsenteret i Fællesrådet 

og udarbejder selv høringssvar.  

Fællesrådet tilslutter sig MED udvalgets høringssvar og tilføjer følgende:  

Vi kan læse i høringsmateriale og i MED udvalgets svar, at der generelt ses flere børn i udsatte 

positioner. Derfor er det vigtigt for os at give udtryk for bekymring ift. hvis 

administrationsprogrammet får betydning for stillinger i funktioner, der understøtter 

dagtilbuddene i deres arbejde med børnene. Samtidig har vi en oplevelse af, at 

sundhedsplejerskerne forsvinder fra børnenes liv, når de starter i vuggestue og så først 

kommer igen, når børnene starter i skole. Vi kunne godt ønske os, at sundhedsplejerskerne 

også var tæt på i dagtilbudsårene ift. understøttelse af både pædagogisk personale og os 

forældre.  

Når vi færdes i dagtilbuddene ser vi tydeligt behovet for mere vedligeholdelse både indendørs 

og udendørs i vores børns dagtilbud. Derfor appellerer vi kraftigt til, at der afsættes midler i 

Budget 2024 ift. at få højnet vedligeholdelsesstandarden i dagtilbuddene. Samtidig oplever vi 

også selv, hvordan pedelopgaver ikke løses, selvom vi ved, at pædagogisk afdelingsleder har 

anmodet om udbedringer. Dette er ikke med til at forbedre læringsmiljøerne for vores børn.  

Ift. Punkt 12 i råderumskataloget om mindre energiforbrug, frygter vi at en temperatur på 19 

grader kan give øget sygefravær både blandt børn og personale.   

 

Med venlig hilsen 

MED udvalget i Område Midt  

Fællesrådet i Område Midt på vegne af forældrebestyrelserne i Snertinge Børnehus, 

Børnehuset Østgården, Børnehuset Buldervang, Dagplejen, Lupinvejens Børnehave og 

Vuggestuen Labyrinten. 

 

 

 


